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ACTA DE CONSELL DE COMÚ ORDINARI 
 

21 de juliol del 2016 
 
 
A la Casa Comuna, a les 16.00 hores del dia 21 de juliol del 2016, es reuneix el 
Consell de Comú sota la presidència de la Cònsol Major, l’Hble. Sra. Conxita 
MARSOL RIART. Després d’haver estat degudament convocada la reunió, hi 
assisteixen els membres següents: 
 
L’Hble. Sr. Marc PONS MARTELL 
L’Hble. Sr. Miquel CANTURRI CAMPOS 
L’Hble. Sra. Mònica CODINA TORT 
L’Hble. Sra. Maria Carme NIN SANS 
L’Hble. Sra. Ester VILARRUBLA ESCALES 
L’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS PUIG 
L’Hble. Sr. David ASTRIÉ PADILLA 
L’Hble. Sra. Lídia SAMARRA PUJOL 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS MORELL. 
 
S’excusa l’absència dels Hbles. Srs. Maria Dolors CARMONA FILELLA i Jordi 
Ramon MINGUILLÓN CAPDEVILA. 
 
L’ordre del dia de la reunió és el següent: 
 

1. Estudi i aprovació, si escau, de l’acta del Cons ell de Comú del 30 de 
juny del 2016 
 

2. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’O rdinació reguladora 
de l’accés de vehicles a la zona de vianants de l’a vinguda Meritxell, 
en el tram comprès entre el carrer de la Unió/carre r del Valira i el 
carrer Bonaventura Armengol 
 

3. Estudi i aprovació provisional, si escau, de la proposta d’Ordinació 
de modificació de les Ordinacions de rehabilitació d’edificis, de 
reforma interior urbana i de protecció, específique s del Barri Antic, 
Cap del Carrer i entorns del carrer del Puial, d’An dorra la Vella, del 
2 de juliol del 2015 
 

4. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’O rdinació de dos 
suplements de crèdits 
 

5. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’O rdinació d’una 
transferència de crèdit de despesa de capital 
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6. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de contractació d’un 
recital, per al 15 de setembre del 2016, al Centre de Congressos, 
com a acte central de la Capitalitat Iberoamericana  de la Cultura 
 

7. Informació relativa als acords adoptats en les d arreres Juntes de 
Govern 
 

8. Precs i preguntes. 
 
La cònsol major dóna la benvinguda als assistents a aquesta sessió de Consell 
de Comú, que ha estat degudament convocada d’acord amb el que disposen 
els articles 19b i 21 de l’Ordinació d’organització i de funcionament dels 
comuns del 17 de novembre del 2011, publicada al Butlletí Oficial del Principat 
d’Andorra el 30 de novembre del 2011. 
 
Alhora i d’acord amb el que disposen els articles 23.2 i 23.3 de l’Ordinació 
d’organització i funcionament dels comuns del 17 de novembre del 2011, 
informa que no ha estat entrada a tràmit cap pregunta i, vist que cap conseller 
de Comú ha proposat la inclusió de cap nou punt a l’ordre del dia d’avui, es 
procedeix amb l’ordre del dia establert. 
 
 

Primer.-  Estudi i aprovació, si escau, de l’acta del Consel l de 
Comú del 30 de juny del 2016 
 
La cònsol major informa que, segons l’article 5 del Reglament de les actes del 
Comú d'Andorra la Vella, del 26 de març del 1996, l’acta de la sessió del 
Consell de Comú del 30 de juny del 2016 ha estat tramesa als consellers amb 
la deguda antelació. 
 
No havent-hi cap modificació ni demanda d’aclariment, queda aprovada l’acta 
per assentiment. 
 
 

Segon.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’Ord inació 
reguladora de l’accés de vehicles a la zona de vian ants de l’avinguda 
Meritxell, en el tram comprès entre el carrer de la  Unió/carrer del Valira i el 
carrer Bonaventura Armengol 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Miquel CANTURRI, Conseller 
delegat de Serveis Públics i Circulació. 
 
L’Hble. Sr. Miquel CANTURRI informa que el Consell de Comú del 30 de juny 
del 2016 va prendre l’acord polític de convertir la part baixa de l’avinguda 
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Meritxell en zona de vianants en el tram comprès entre el carrer de la Unió i el 
carrer Bonaventura Armengol. A conseqüència d’aquella decisió, avui proposa 
l’aprovació de l’ordinació per regular l’accés de vehicles a la zona i altres 
aspectes a fi de trobar la bona convivència entre els vehicles rodats i els 
vianants. Per això, és necessari regular els horaris de restricció del trànsit entre 
les 12 hores i les 24 hores, la circulació de vehicles autoritzats que entren i 
surten del carrer Babot Camp en referència als aparcaments que es troben a la 
zona, la prohibició de circulació de bicicletes, monopatins i similars, les 
condicions de circulació, el règim sancionador i una disposició transitòria que 
permet la circulació de vehicles de les 24 hores a les 12 hores, a l’espera de 
tenir enllestit l’embelliment de l’avinguda. 
 
No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per vuit vots a favor i dues abstencions. 
 
 
El text aprovat és el següent: 
 

ORDINACIÓ 
 
Amb l’objectiu d’apostar decididament per l’embelliment i la rehabilitació d’una de les 
principals zones comercials de la parròquia, el Comú d’Andorra la Vella ha acordat 
destinar prioritàriament per a vianants l’avinguda Meritxell, en el tram comprès entre el 
carrer de la Unió/carrer del Valira i el carrer Bonaventura Armengol. 
 
Dit acord és fruit d’una consulta realitzada pels cònsols, directament amb els 
comerciants de l’avinguda, durant els primers cent dies del mandat comunal, que d’una 
forma majoritària s’han mostrat favorables a la zona destinada a vianants i a 
l’embelliment de l’avinguda de forma immediata. 
 
Es tracta d’una mesura que es veurà complementada per la futura construcció de 
l’edifici The Cloud, impulsat per Andorra Telecom, i que transformarà urbanísticament 
aquest espai central de la capital d’Andorra, projectant-lo com a centre comercial i de 
negocis del país, a imatge de les principals capitals mundials.  
 
Atès que l’embelliment del carrer ha d’anar necessàriament lligat a la construcció de 
l’edifici The Cloud, s’opta per mantenir un règim transitori flexible quant a l’accés amb 
vehicle, fins que la nova imatge de l’avinguda Meritxell sigui una realitat. 
 
Vista la Llei qualificada de delimitació de competències dels Comuns, Capítol II, secció 
primera, articles 4.11 i 5.1. 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 21 de juliol del 2016, 
ha aprovat la següent: 
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Ordinació reguladora de l’accés de vehicles a la zo na de vianants de l’avinguda 
Meritxell, en el tram comprès entre el carrer de la  Unió/carrer del Valira i el carrer 

Bonaventura Armengol 
 
Article 1. Objecte 
L’objecte d’aquesta Ordinació és la regulació de les condicions d’accés de vehicles en 
el tram de l’avinguda Meritxell destinada a vianants.  
 
Article 2. Àmbit d’aplicació  
L’àmbit d’aplicació és el tram de l’avinguda Meritxell comprès entre el carrer de la 
Unió/carrer del Valira i el carrer Bonaventura Armengol.  
 
Article 3. Règim d’ús de la via 
El tram de l’avinguda Meritxell definit en l’article 2 queda restringit al trànsit de vehicles 
i és d’ús exclusiu per a vianants entre les 12.00 i les 23.59 hores. Durant aquest 
període, únicament poden accedir en vehicle a la zona per a vianants: 
 
a) Els serveis públics, els serveis d’urgències i els vehicles autoritzats. 
b) Els vehicles que accedeixen al carrer Babot Camp, provinents del carrer de la 
Borda, i els vehicles que transiten des del carrer Babot Camp cap al carrer 
Bonaventura Riberaygua. 
 
Durant el període d’ús exclusiu per a vianants, resta també prohibida la circulació pel 
referit tram amb qualsevol vehicle de tracció mecànica, així com amb patins, patinets, 
monopatins, tricicles, bicicletes i similars. 
 
Article 4. Condicions de circulació  
Tots els conductors de vehicles autoritzats a circular dins la zona per a vianants estan 
obligats a respectar estrictament les condicions següents:  
 
a) Utilitzar exclusivament els carrers i les vies de servei senyalitzats. 
b) Circular a una velocitat màxima de 10 (deu) kilòmetres hora. 
c) Respectar sempre la prioritat del vianant. 
 
Article 5. Infraccions i sancions 
Els conductors de vehicles no autoritzats, que circulin per la zona de vianants, seran 
sancionats directament pels agents de circulació comunals o bé a partir de les imatges 
registrades per les càmeres de gestió i control instal·lades.  
 
Els inspectors de la via pública comunals també poden denunciar i aplicar les sancions 
corresponents en aquesta matèria en execució de les competències que els hi són 
atribuïdes. 
 
Es considera infracció qualsevol contravenció a les disposicions contingudes en la Llei 
del codi de la circulació, del 10 de juny del 1999, i en aquesta Ordinació. 
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Les infraccions se sancionen de conformitat amb la Llei del codi de la circulació, del 10 
de juny del 1999, i d’acord amb el procediment previst a l’Ordinació reguladora del 
procediment sancionador en matèria de circulació de vehicles i tinença d’animals.  
 
Disposició transitòria 
Mentre no tingui lloc l’embelliment de l’avinguda, poden accedir a la zona per a 
vianants -a través de la via de servei senyalitzada- els vehicles en horari de 00.00 a 
11:59 hores, amb una velocitat limitada a 30 (trenta) kilòmetres hora. 
 
Disposició final  
Aquesta Ordinació entra en vigor el mateix dia de la seva publicació al Butlletí Oficial 
del Principat d’Andorra. 
 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
 
 

Tercer.-  Estudi i aprovació provisional, si escau, de la pr oposta 
d’Ordinació de modificació de les Ordinacions de re habilitació d’edificis, 
de reforma interior urbana i de protecció, específi ques del Barri Antic, 
Cap del Carrer i entorns del carrer del Puial, d’An dorra la Vella, del 2 de 
juliol del 2015 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS, Conseller 
delegat d’Urbanisme i Aparcaments. 
 
L’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS informa que l’objectiu d’aquesta modificació 
és donar compliment al conveni de col·laboració per a la reordenació 
urbanística dels entorns de la Casa de la Vall, signat l’any 2001, amb el Consell 
General i el Govern d’Andorra, en què es preveia la demolició de la Casa del 
Benefici per a l’obertura del Centre Històric d’Andorra la Vella als espais oberts 
de la part posterior de la Casa de la Vall. Tenint en compte el conveni entre el 
Consell General, el Govern d’Andorra i el Comú d’Andorra la Vella del 18 de 
gener del 2001 i la seva addenda del 2007, atès que aquest conveni preveu 
l’enderroc de les edificacions conegudes com la Casa del Benefici, per tal 
d’obrir els jardins de la Casa de la Vall, vistes les Ordinacions de rehabilitació 
d’edificis, de reforma interior urbana i de protecció, específiques del Barri Antic, 
Cap del Carrer i entorns del carrer del Puial, d’Andorra la Vella que preveuen 
una protecció per a aquestes parcel·les de nivell 3, atès que aquest grau de 
protecció impossibilita l’execució efectiva i el compliment dels acords subscrits 
en el conveni de referència, i vista la nota sobre la modificació del doctor 
arquitecte Sr. Enric DILMÉ, redactor de les ordinacions en qüestió, proposa el 
canvi en el nivell de protecció d’aquestes parcel·les passant del nivell 3 al nivell 
5 de les fitxes GDA-121 i GDA-122 de les Ordinacions de rehabilitació 
d’edificis, de reforma interior urbana i de protecció, específiques del Barri Antic, 
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Cap del Carrer i entorns del carrer del Puial, d’Andorra la Vella del 12 de juliol 
del 2015.  
 
La cònsol major dóna la paraula a l’Hble. Sra. Lídia SAMARRA. 
 
L’Hble. Sra. Lídia SAMARRA demana saber si el pla de reordenació urbanística 
dels entorns de la Casa de la Vall està redactat o en procés de redacció. 
 
La cònsol major respon que encara no està fet. Informa que la primera fase és 
l’enderroc de la Casa de Benefici. Per poder-la enderrocar, el Comú ha 
constatat que calia modificar aquesta Ordinació perquè li donava un grau de 
protecció que posava problemes al seu enderrocament. Paral·lelament, quan el 
Govern realitzi l’enderroc durant els propers mesos d’octubre o novembre, el 
Comú començarà a parlar amb el Consell General i el Govern d’Andorra per 
iniciar la redacció d’aquest pla de reordenació d’aquesta zona. Les tres parts ja 
han parlat de l’assumpte i s’ha pactat que, mentre es redacti el projecte del pla 
de la zona, en aquest espai s’hi ubicarà un enjardinament encara que no sigui 
definitiu, però d’aquesta manera no quedarà la parcel·la buida. Tot seguit, 
passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana saber la diferència entre els nivells 3 i 5 de 
protecció a què fa referència aquesta modificació. 
 
La cònsol major dóna la paraula a l’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS. 
 
L’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS respon que els nivells de protecció estan 
definits en les mateixes Ordinacions de rehabilitació d’edificis, de reforma 
interior urbana i de protecció, específiques del Barri Antic, Cap del Carrer i 
entorns del carrer del Puial, d’Andorra la Vella del 12 de juliol del 2015. La 
protecció es realitza en cinc nivells graduals: 

- Nivell 1: Béns d’Interès Cultural (BIC) i monuments 
- Nivell 2: Conserva l’envolupant permetent noves obertures 
- Nivell 3: Nivell en què es trobava actualment la Casa del Benefici de la 

qual se n’havia de conservar les façanes i per aquest motiu s’ha 
modificat a nivell 5 

- Nivell 5: Permet enderrocar però després obliga a construir seguint les 
Ordinacions. 

 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana saber si és correcte que, com més creix el 
nivell, més decreix la protecció. 
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La cònsol major confirma aquest extrem que ja venia donat per les ordinacions 
de referència. 
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat dels assistents. 
 
 
El text aprovat és el següent: 
 

EDICTE 

 
Vista la Llei qualificada de delimitació de competències dels comuns del 4 de 
novembre del 1993; 
 
Vist l’article 87 del Text Refós de la Llei general d’ordenació del territori i urbanisme 
(TRLGOTU); 
 
Vist l’article 124.3 del Text Refós de la Llei general d’ordenació del territori i urbanisme 
(TRLGOTU), en concordança amb l’article 112 de la mateixa norma; 
 
Vistos els articles 68 a 80 del Reglament Urbanístic relatius a les ordinacions i els 
programes de rehabilitació, de reforma urbana interior, de protecció i de sanejament; 
 
Vist el decret del 2-7-2015 pel qual s’aproven definitivament les Ordinacions de 
rehabilitació d’edificis, de reforma interior urbana i de protecció, específiques del Barri 
Antic, Cap del Carrer i entorns del carrer del Puial, d’Andorra la Vella; 
 
Atès l’interès del Comú d’Andorra la Vella en modificar les fitxes GDA-121 i GDA-122 
de les referides Ordinacions; 
 
Atès l’informe favorable del Departament de Serveis Públics i Urbanisme; 
 
Atès que per acord del Consell de Comú, del 21 de juliol del 2016, s’ha aprovat 
provisionalment l’Ordinació de modificació de les Ordinacions de rehabilitació d’edificis, 
de reforma interior urbana i de protecció, específiques del Barri Antic, Cap del Carrer i 
entorns del carrer del Puial, d’Andorra la Vella, en relació amb les fitxes GDA-121 i 
GDA-122. 
 
Se sotmet a exposició pública durant el termini de vint (20) dies, des de l’endemà de la 
publicació d’aquest edicte, l’Ordinació de modificació de les Ordinacions de 
rehabilitació d’edificis, de reforma interior urbana i de protecció, específiques del Barri 
Antic, Cap del Carrer i entorns del carrer del Puial, d’Andorra la Vella, en relació amb 
les fitxes GDA-121 i GDA-122. 
 
La documentació es pot consultar al Comú d’Andorra la Vella, edifici Noves 
Dependències Comunals, carrer Prat de la Creu, 68-76, planta segona, Departament 
de Serveis Públics i Urbanisme, en horari de 9.00 h a 15.00 h, amb l’objectiu que tots 
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els administrats puguin consultar el document i, eventualment, formular-hi les 
al·legacions que considerin adients. 
 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
 
 

Quart.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’Ord inació 
de dos suplements de crèdits 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sra. Maria Carme NIN, consellera 
delegada de Finances, Comptabilitat i Administració. 
 
L’Hble. Sra. Maria Carme NIN proposa l’aprovació de diversos suplements de 
crèdit, per un import de 750.000€, a les partides que es detallen a continuació: 

 
Orgànica/partida pressupostària  Import  

50103 Forestal 617000 Béns destinats a l’ús 
general 

35.000€ 

50105 Jardins 617710 Àrees verdes i parcs 20.000€ 
50301 Higiene 607301 Mobiliari urbà 36.000€ 

60101 Cultura 226610 
Festa Major d’Andorra la 
Vella 8.448€ 

60101 Cultura 226620 Festa Major de Santa 
Coloma 

1.000€ 

60101 Cultura 226681 Mercat de Nadal 270.000€ 

60101 Cultura 226805 Capital Iberoamericana de 
la Cultura 

100.000€ 

60101 Cultura 227900 Altres serveis a l’exterior 1.700€ 

60101 Cultura 482010 Subvencions entitats 
culturals d’interès públic 5.852€ 

60101 Cultura 608300 Equipament cultural 3.000€ 

60102 Teatre 
Comunal 

215000 Mobiliari i aparells tècnics 2.000€ 

60102 Teatre 
Comunal 

226830 Temporada de Teatre 4.000€ 

60106 La Llacuna 212000 
Edificis i altres 
construccions 4.000€ 

60106 La Llacuna 221900 Altres subministraments 2.000€ 

70402 
Alberg la 
Comella 212000 

Edificis i altres 
construccions 500€ 

70402 Alberg la 
Comella 

220300 Petit mobiliari i estris 250€ 
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70402 
Alberg la 
Comella 221200 Carburants calefacció 5.000€ 

70402 
Alberg la 
Comella 221600 

Adquisició d’existències 
per a la prestació de 
serveis 

15.000€ 

70402 Alberg la 
Comella 

221900 Altres subministraments 1.800€ 

70402 Alberg la 
Comella 

227100 Seguretat 250€ 

70402 Alberg la 
Comella 

227900 Altres serveis a l’exterior 600€ 

90101 Turisme 221900 Altres subministraments 6.700€ 

90101 Turisme 226000 
Publicitat, promoció i 
propaganda 12.200€ 

90101 Turisme 226822 Promoció turística 9.100€ 

90101 Turisme 226910 Organització 
esdeveniments 

47.000€ 

90101 Turisme 227300 Impressions i publicacions 500€ 

90101 Turisme 230000 Reemborsament de dietes 
personal 

1.000€ 

90101 Turisme 231000 
Locomoció i desplaçament 
del personal 500€ 

70402 
Alberg la 
Comella 213000 

Maquinària, instal·lacions i 
equipaments 2.000€ 

70402 
Alberg la 
Comella 221000 Energia elèctrica 8.000€ 

70402 
Alberg la 
Comella 222000 Serveis telefònics 600€ 

70402 Alberg la 
Comella 

227000 Neteja i sanejament 10.000€ 

90101 Turisme 482900 Altres col·laboracions 50.000€ 
10103 Comunicació 222000 Serveis telefònics 500€ 

10103 Comunicació 226000 
Publicitat, promoció i 
propaganda 85.500€ 

 
 
Aquests suplements de crèdit es finançaran mitjançant la reducció de crèdits de 
les partides següents: 
 

Orgànica/partida pressupostària  Import  

50101 Urbanisme 609000 
Estudis i projectes 
d’inversió 91.000€ 
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80301 
Centre 
Esportiu dels 
Serradells 

612000 Millora d’edificis 366.000€ 

50101 Urbanisme 609000 Estudis i projectes 
d’inversió 

36.000€ 

50201 Servei Tècnic 607100 Vies públiques 171.000€ 

50101 Urbanisme 609000 Estudis i projectes 
d’inversió 

86.000€ 

 
Informa que els moviments financers reflectits en la Conselleria de Promoció 
Turística i Comercial s’engloben en el procés de dissolució de la societat 
TURECAV, SLU, que s’ha de dotar de pressupost del Comú d’Andorra la Vella. 
Aquest Ordinació va ser aprovada durant l’anterior sessió de Consell de Comú i 
entrarà en vigor el proper 1 d’agost. 
 
Alhora, proposa l’aprovació d’un suplement de crèdit per un import de 
4.608,64€ a la partida pressupostària 30101/229000 (GDP/Imprevistos o 
insuficiències), per procedir a l’execució de la sentència ferma del Tribunal 
Unipersonal de Batlles, Secció Civil, del 10-12-2015, confirmada en apel·lació 
per sentència del Tribunal Superior de Justícia del 31-5-2016 i que es finançarà 
mitjançant la baixa del mateix import de la partida 10101/227410 (Secretaria 
General/Estudis i treballs jurídics). El cost total de l’execució de la sentència 
que engloba els interessos legals, el cost judicial i les cotitzacions i els 
recàrrecs de la CASS ascendeix a un import total de 68.522,07€. 
 
La cònsol major afegeix que aquesta proposta és una redistribució de les 
partides del Pressupost. En cap cas es tracta d’un increment de cap partida 
pressupostària ni cap increment de l’endeutament, sinó que es tracta 
únicament de redistribuir les partides pressupostàries en funció de les 
necessitats constatades durant els darrers sis mesos i vistes les prioritats del 
Comú. Fins i tot, hi ha algun projecte que enguany no es podrà realitzar i s’ha 
decidit de destinar la seva partida pressupostària a un altre projecte que si que 
podrà ser desenvolupat durant aquest exercici. Respecte a TURECAV, SLU, 
comunica que ara cal dotar el pressupost del Comú d’aquests 150.000€, dins el 
procés de liquidació, per pagar les despeses que estaven dins la societat. Cal 
tenir en compte que, quan es pugui dur a terme la liquidació, d’aquí a dos o tres 
mesos, els imports de TURECAV, SLU tornaran al Comú. Finalment, fent 
referència a la sentència a què ha estat condemnat el Comú, informa que es 
tracta d’una sentència en què aquesta corporació no hi ha participat. Aquesta 
qüestió prové de l’antiga corporació, però la sentència ha recaigut en aquest 
moment. Passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana saber la situació actual del pressupost 
d’inversions amb totes aquestes modificacions pressupostàries. Recorda que el 
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Capítol d’inversions inicial del Pressupost 2016 es va aprovar en 4,5 milions 
d’euros. 
 
La cònsol major respon que aquest capítol es veu reduït de 36.000€. Informa 
que hi ha una sèrie de partides que el Comú tenia pressupostades com per 
exemple les obres de la xarxa de clavegueres separatives de Santa Coloma. 
Aquesta partida disposava d’uns 150.000€. Actualment, aquesta partida 
disposa de 390.000€. Hi ha hagut un increment de la inversió. La partida 
pressupostària prevista per a les obres de la xarxa de clavegueres separatives 
del carrer Príncep Bisbe Iglesias era de 105.000€ i s’ha augmentat fins a 
330.000€. La partida prevista per a l’ascensor de La Quirola era de 20.000€ i 
ara disposa de 170.000€. La diferència actual en el capítol d’inversions és 
aproximadament d’uns 500.000€ que correspon, entre altres coses, a la 
remodelació de l’embelliment de l’avinguda Meritxell i que enguany no es podrà 
fer. L’embelliment de l’avinguda d’Enclar que disposava d’un pressupost de 
400.000€ i ha estat rebaixat a 200.000€, perquè una bona part de la rambla 
que s’ha de construir a l’avinguda d’Enclar la construeix la propietat privada 
desenvolupant la unitat d’actuació. Aquestes són les dues partides més 
importants d’inversió que disminueixen aquest capítol d’aquests 500.000€. Pel 
que fa a la resta de partides es destinen a manteniment com pot ser 
l’organització del Mercat de Nadal, que és un projecte en què hi creu molt 
aquesta corporació i que vol dotar-lo d’una partida important, a la Capital 
Iberoamericana de la Cultura 2016, heretat de l’antiga corporació sense cap 
projecte. Recorda que els 150.000€ de TURECAV, SLU tornaran d’aquí a uns 
mesos. Per tant, si el Comú necessita alguna altra transferència més endavant 
podrà disposar d’aquest import. Tot seguit, dóna la paraula a l’Hble. Sr. Victor 
PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana informació sobre la reducció de la inversió al 
Centre Esportiu dels Serradells, inversió que estava en la primera línia de les 
prioritats comunals. 
 
La cònsol major respon que s’ha disminuït la inversió al centre esportiu en 
156.000€ perquè el Comú no disposa de tots els estudis tècnics per poder 
realitzar els treballs de millora. És una obra important. Els tècnics que ho estan 
fent asseguren que és millor fer tots els treballs en una sola fase i no en dues 
com estava previst. Així el seu cost serà molt més econòmic. Aquesta obra 
afecta bàsicament la façana del Centre Esportiu dels Serradells. Comunica que 
també s’ha disminuït el pressupost d’una part dels treballs de la xarxa de 
clavegueres separatives de Santa Coloma que havia de pagar el Comú per un 
import de 150.000€ i s’han tret. També, s’ha eliminat la inversió per fer una 
vorera a la carretera de la Comella per un import de 50.000€ perquè el Comú 
vol esperar que la propietat que està tirant endavant un Pla Parcial en aquella 
zona l’acabi definitivament. Finalment, s’ha disminuït la inversió en 60.000€ per 
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col·locar unes proteccions al Torrent de la Comella perquè se n’ocuparà el 
Govern d’Andorra. Tot seguit, passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS sol·licita obtenir una còpia del nou pressupost del 
Comú vist que, amb totes aquestes modificacions, canviarà. 
 
La cònsol major respon que varien els imports de les partides però l’import 
global del Pressupost 2016 es manté i no varia. Dóna de nou la paraula a 
l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS manifesta que no sap com quedarà el pressupost del 
Comú perquè, si s’ha eliminat la inversió de l’embelliment de l’avinguda 
Meritxell, ell no en tindrà constància. Aquesta contrapartida s’haurà de 
suplementar amb alguna altra per mantenir el pressupost equilibrat. 
 
La cònsol major respon que aquest import, per exemple, estava previst dins la 
partida de Vies i Comunicacions que és una partida important. Dins de cada 
partida hi ha els detalls de cada projecte. Ara, aquesta partida gran disminuirà 
d’uns 500.000€ que passaran a funcionament. Pel que fa als projectes, es pot 
desglossar el detall de cada projecte que ha vist el seu pressupost disminuït o 
augmentat. Tot i així, això està explicat en la documentació enviada als 
consellers de Comú per a la sessió de Consell de Comú d’avui. Tot seguit, 
passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS insisteix que les explicacions que apareixen en 
aquesta documentació no són suficients, i indica que, per exemple, s’han 
disminuït les partides d’embelliment de l’avinguda Meritxell i de l’avinguda 
d’Enclar i no surten reflectides en aquesta documentació. 
 
La cònsol major afirma que potser falta una mica més de detall en aquesta 
documentació, però hi apareix tota la informació necessària. Tot seguit, dóna la 
paraula a l’Hble. Sra. Maria Carme NIN. 
 
L’Hble. Sra. Maria Carme NIN afegeix que, en aquest punt, s’informa del 
moviment de les partides pressupostàries concretes. Pel que fa al marc global, 
cada trimestre, el Comú té l’obligació de presentar la situació trimestral. Aquí, 
s’hi reflecteixen les modificacions de pressupost, més les incorporacions de 
romanents. Aquests moviments a què es fa referència en aquest punt 
succeeixen durant el mes de juliol i, per tant, no es veuran reflectits fins al 
tercer trimestre. Pel que fa al Capítol d’inversions, informa que el funcionament 
de l’Administració alenteix els procediments i, malgrat li agradaria, no creu que 
finalment es pugui liquidar el 100% del pressupost d’inversions enguany. Està 
molt bé tenir aquests 500.000€ en el Pressupost, però considera que és millor 
destinar-los a aquells projectes que segur que es poden dur a terme. 
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La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana més detall de les operacions perquè, quan 
la majoria va aprovar el pressupost 2016, tenia unes prioritats que avui en dia 
són diferents. Manifesta que hi ha hagut un canvi de criteri evident. 
 
La cònsol major respon que no es tracta d’un canvi de criteri sinó d’un canvi de 
prioritats i de necessitats. L’embelliment de l’avinguda Meritxell continua sent 
una prioritat, però s’ha analitzat la situació i la majoria creu adient realitzar 
aquests treballs l’any vinent. Per tant, prefereix destinar aquests 300.000€ a un 
altre projecte que sap que podrà fer. Tot seguit, dóna la paraula a l’Hble. Sr. 
Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana perquè, a la inversió a realitzar a la Quirola, 
el Comú havia previst 20.000€ i ara ha hagut d’afegir 150.000€ més. 
 
La cònsol major respon que, relatiu a aquest assumpte, hi havia un conveni 
signat amb la propietat de fa anys i pel qual s’havien d’executar les escales, 
l’ascensor i la passarel·la de connexió entre el carrer i l’ascensor. La majoria ha 
anat descobrint tots aquests convenis, des de la seva entrada al Comú. La 
propietat va informar la majoria de l’existència d’aquest conveni i el Comú ha 
agafat el compromís de tirar-lo endavant. Per això, el Comú ha previst aquests 
150.000€ però, amb aquest import, només es poden realitzar les escales i 
l’estructura de l’ascensor. S’ha pactat amb la propietat que la col·locació de 
l’ascensor i la passarel·la hauran d’esperar a l’any vinent. Per tant, no hi ha 
hagut cap canvi de criteri, però la majoria no sabia que enguany havia 
d’executar aquests treballs. Passa la paraula a l’Hble. Sra. Lídia SAMARRA. 
 
L’Hble. Sra. Lídia SAMARRA demana de realitzar dues votacions, una per a 
l’aprovació del pagament de la sentència que correspon al segon suplement de 
crèdit i a la qual hi votarà a favor. Però d’altra banda, pel que fa al primer 
suplement de crèdit, informa que s’abstindrà en la seva votació perquè, tot i 
entendre la necessitat per l’assumpte de la liquidació de TURECAV, SLU o pel 
manteniment d’edificis, es mostra contrària a augmentar la despesa del Mercat 
de Nadal que ja suma un import de 360.000€. Finalment, demana saber a què 
corresponen els 85.500€ destinats a Comunicació (Publicitat, promoció i 
propaganda). 
 
La cònsol major respon que no hi ha cap inconvenient en realitzar la votació de 
la proposta d’ordinació de dos suplements de crèdit per separat. Pel que fa a la 
partida destinada a Comunicació, informa que aquest departament està 
englobat dins el Servei de Secretaria General. En el seu moment, no es va 
dotar la partida del pressupost suficient per a les necessitats que el Comú ha 
anat constatant, com per exemple tornar a publicar l’Informatiu Comunal o la 
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contractació d’alguns mitjans de comunicació. Hi ha altres projectes dins el 
Departament de Comunicació com pot ser un servei de fotografia que tampoc 
no estava previst i el Comú ho ha cregut necessari, tant a nivell de fotografies 
com a nivell d’arxius. Aquest servei es posarà en funcionament ben aviat i això 
suposa una despesa complementària. Tot seguit, dóna la paraula a l’Hble. Sr. 
Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana la confirmació de l’import total de la despesa 
prevista per al Mercat de Nadal. Inicialment, tenia un pressupost de 150.000€ i 
ara s’augmenta aquesta partida en 270.000€. Demana saber si això és 
correcte. Alhora, també sol·licita informació relativa a les partides augmentades 
del Servei d’Enllumenat. S’ha augmentat en 150.000€ la partida de la xarxa 
d’enllumenat i en 150.000€ més per a la xarxa d’enllumenat de Nadal. 
 
La cònsol major respon que les xifres del Mercat de Nadal són correctes. Pel 
que respecta a la inversió destinada a l’enllumenat informa que això forma part 
del punt Cinquè de l’ordre del dia d’aquesta sessió de Consell de Comú i passa 
la paraula a l’Hble. Sr. Miquel CANTURRI, Conseller delegat de Serveis Públics 
i Circulació. 
 
L’Hble. Sr. Miquel CANTURRI respon que el Comú està efectuant tots els 
canvis possibles a totes les vies de la parròquia de lluminàries antigues que 
tenen una gran despesa energètica per llums modernes amb led. La intenció és 
que, durant aquest mandat, tots els llums de la parròquia funcionin amb led. El 
Comú s’ha imposat aquest repte i intentarà complir-lo. 
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta per separat del suplement de crèdit genèric que tracta diverses 
partides pressupostàries i que s’aprova per vuit vots a favor i dues abstencions. 
Seguidament, es duu a terme la votació del segon suplement de crèdit per 
procedir a l’execució de la sentència que s’aprova per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
Els textos aprovats són els següents: 
 

1. Redistribució de crèdits pressupostaris disponibles que afecten a 
diferents departaments del Comú 
 

ORDINACIÓ 
 
Vistos l’article 72 de la Llei 10/2003, del 27 de juny, de les finances comunals i l’article 
8 de l’Ordinació de Pressupost per a l’exercici 2016, del 25 de febrer del 2016; 
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Atesa la necessitat d’aprovar unes modificacions quantitatives del pressupost per 
procedir a la redistribució de crèdits pressupostaris disponibles que afecten a diferents 
departaments del Comú; 
Atès que les partides pressupostàries vigents són insuficients; 
 
Atès l’informe de l’interventor comunal; 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 21 de juliol del 2016, 
ha aprovat la següent: 
 

ORDINACIÓ  
 
Article 1.   S’aproven diversos suplements de crèdit, per un import de 750.000€, a 
les partides que es detallen a continuació: 
 

Orgànica/partida pressupostària Import 
50103 Forestal 617000 Béns destinats a l’ús general 35.000€ 
50105 Jardins 617710 Àrees verdes i parcs 20.000€ 
50301 Higiene 607301 Mobiliari urbà 36.000€ 

60101 Cultura 226610 Festa Major d’Andorra la 
Vella 8.448€ 

60101 Cultura 226620 Festa Major de Santa 
Coloma 1.000€ 

60101 Cultura 226681 Mercat de Nadal 270.000€ 

60101 Cultura 226805 Capital Iberoamericana de la 
Cultura 100.000€ 

60101 Cultura 227900 Altres serveis a l’exterior 1.700€ 

60101 Cultura 482010 Subvencions entitats 
culturals d’interès públic 5.852€ 

60101 Cultura 608300 Equipament cultural 3.000€ 
60102 Teatre Comunal 215000 Mobiliari i aparells tècnics 2.000€ 
60102 Teatre Comunal 226830 Temporada de Teatre 4.000€ 
60106 La Llacuna 212000 Edificis i altres construccions 4.000€ 
60106 La Llacuna 221900 Altres subministraments 2.000€ 

70402 Alberg la 
Comella 212000 Edificis i altres construccions 500€ 

70402 Alberg la 
Comella 220300 Petit mobiliari i estris 250€ 

70402 Alberg la 
Comella 221200 Carburants calefacció 5.000€ 

70402 Alberg la 
Comella 221600 Adquisició d’existències per 

a la prestació de serveis 15.000€ 

70402 Alberg la 
Comella 221900 Altres subministraments 1.800€ 

70402 Alberg la 
Comella 227100 Seguretat 250€ 
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70402 Alberg la 
Comella 227900 Altres serveis a l’exterior 600€ 

90101 Turisme 221900 Altres subministraments 6.700€ 

90101 Turisme 226000 Publicitat, promoció i 
propaganda 12.200€ 

90101 Turisme 226822 Promoció turística 9.100€ 
90101 Turisme 226910 Organització esdeveniments 47.000€ 
90101 Turisme 227300 Impressions i publicacions 500€ 

90101 Turisme 230000 Reemborsament de dietes 
personal 1.000€ 

90101 Turisme 231000 Locomoció i desplaçament 
del personal 500€ 

70402 Alberg la 
Comella 213000 Maquinària, instal·lacions i 

equipaments 2.000€ 

70402 Alberg la 
Comella 221000 Energia elèctrica 8.000€ 

70402 Alberg la 
Comella 222000 Serveis telefònics 600€ 

70402 Alberg la 
Comella 227000 Neteja i sanejament 10.000€ 

90101 Turisme 482900 Altres col·laboracions 50.000€ 
10103 Comunicació 222000 Serveis telefònics 500€ 

10103 Comunicació 226000 Publicitat, promoció i 
propaganda 85.500€ 

 
Article 2.   Aquests suplements de crèdit es finançaran mitjançant la reducció de 
crèdits de les partides següents: 
 

Orgànica/partida pressupostària Import 
50101 Urbanisme 609000 Estudis i projectes d’inversió 91.000€ 

80301 Centre Esportiu 
dels Serradells 612000 Millora d’edificis 366.000€ 

50101 Urbanisme 609000 Estudis i projectes d’inversió 36.000€ 
50201 Servei Tècnic 607100 Vies públiques 171.000€ 
50101 Urbanisme 609000 Estudis i projectes d’inversió 86.000€ 

 
Disposició final  
Aquesta ordinació entra en vigor l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial del 
Principat d’Andorra. 
 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
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2. Execució d’una sentència ferma 
 

ORDINACIÓ 
 
Vistos l’article 72 de la Llei 10/2003, del 27 de juny, de les finances comunals i l’article 
8 de l’Ordinació de Pressupost per a l’exercici 2016, del 25 de febrer del 2016; 
 
Atesa la necessitat d’executar la sentència ferma del Tribunal Unipersonal de Batlles, 
Secció Civil, del 10-12-2015, confirmada en apel·lació per sentència del Tribunal 
Superior de Justícia del 31-5-2016; 
 
Atès que la partida pressupostària vigent és insuficient; 
 
Atès l’informe de l’interventor comunal; 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 21 de juliol del 2016, 
ha aprovat la següent: 
 

ORDINACIÓ  
 
Article 1. S’aprova un suplement de crèdit per un import de 4.608,64€ a la partida 
pressupostària 30101/229000 (GDP/Imprevistos o insuficiències), per procedir a 
l’execució de la sentència ferma del Tribunal Unipersonal de Batlles, Secció Civil, del 
10-12-2015, confirmada en apel·lació per sentència del Tribunal Superior de Justícia 
del 31-5-2016. 
 
Article 2. Aquest suplement de crèdit es finançarà mitjançant la baixa del mateix 
import de la partida 10101/227410 (Secretaria General/Estudis i treballs jurídics). 
 
Disposició final  
Aquesta ordinació entra en vigor l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial del 
Principat d’Andorra. 
 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 

 
Cinquè.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’Ord inació 

d’una transferència de crèdit de despesa de capital  
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sra. Maria Carme NIN, consellera 
delegada de Finances, Comptabilitat i Administració. 
 
L’Hble. Sra. Maria Carme NIN proposa l’aprovació d’una transferència de crèdit 
de despesa de capital per un import de 150.000€ a la partida pressupostària 
50203/607410 (Servei d’Enllumenat/Xarxa Enllumenat de Nadal), per adquirir 
nou enllumenat de Nadal i que es finançarà mitjançant una transferència de 
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crèdit del mateix import de la partida 50201/607100 (Servei Tècnic/Vies 
públiques). 

La cònsol major dóna la paraula a l’Hble. Sra. Lídia SAMARRA. 
 
L’Hble. Sra. Lídia SAMARRA demana saber si cal que el Comú adquireixi tots 
els llums de Nadal perquè les lluminàries de què disposa actualment tampoc 
són tan velles. 
La cònsol major respon que es tracta d’un lloguer de material. D’aquesta 
manera, el Comú cada any pot variar les decoracions i no li cal emmagatzemar 
tots els elements decoratius. Recorda que la parròquia pateix un dèficit de fa 
temps pel que fa a l’enllumenat i això comporta que algunes partides s’hagin 
d’incrementar. Les avingudes Príncep Benlloch, Meritxell i els carrers de la 
Prada Ramon necessiten un increment important d’enllumenat de Nadal per 
beneficiar les zones comercials i residencials. Per aquest motiu, es vol dotar 
aquesta partida d’una quantitat pressupostària més important. Tot seguit, passa 
la paraula a l’Hble. Sr. Miquel CANTURRI, Conseller delegat de Serveis Públics 
i Circulació. 
 
L’Hble. Sr. Miquel CANTURRI informa que el Comú, actualment, disposa d’un 
contracte tipus leasing per als llums de Nadal. Amb aquesta proposta, el Comú 
vol canviar tots els models que hi havia de llums, modernitzant-los. 
S’incrementarà el nombre d’elements decoratius perquè la parròquia s’ho 
mereix. Aquest projecte estava reflectit en el seu programa electoral i és el que 
estan duent a terme. 
 
La cònsol major afegeix que el Comú vol que l’enllumenat de Nadal sigui un 
atractiu turístic més per revitalitzar la parròquia. Tot seguit, dóna la paraula a 
l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana que li confirmi que tots els elements 
decoratius de Nadal es contracten a través d’un leasing financer. 
 
La cònsol major respon afirmativament i afegeix que d’aquesta manera el 
Comú pot anar canviant les lluminàries cada any. Si el Comú els adquirís, 
sempre hauria de disposar dels mateixos elements. La mateixa casa de llums 
ja facilita aquest tipus d’adquisició. Anuncia que Andorra la Vella farà un canvi 
espectacular a nivell de l’enllumenat de Nadal. Tot seguit, passa la paraula a 
l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana saber si això s’adquirirà mitjançant un 
concurs públic. 
 
La cònsol major respon afirmativament. 
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No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per vuit vots a favor i dues abstencions. 
 
El text aprovat és el següent: 
 

ORDINACIÓ 
 
Vistos l’article 74.1 de la Llei 10/2003, del 27 de juny, de les finances comunals i 
l’article 5.1 de l’Ordinació de Pressupost per a l’exercici 2016, del 25 de febrer del 
2016; 
 
Atesa la necessitat d’adquirir nou enllumenat de Nadal; 
 
Atès que la partida pressupostària vigent és insuficient; 
 
Atès l’informe de l’interventor comunal; 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 21 de juliol del 2016, 
ha aprovat la següent: 
 

ORDINACIÓ  
 
Article 1. S’aprova una transferència de crèdit de despesa de capital per un 
import de 150.000€ a la partida pressupostària 50203/607410 (Servei 
d’Enllumenat/Xarxa Enllumenat de Nadal), per adquirir nou enllumenat de Nadal. 
 
Article 2. Aquesta transferència de crèdit de despesa de capital es finançarà 
mitjançant una transferència de crèdit del mateix import de la partida 50201/607100 
(Servei Tècnic/Vies públiques). 
 
Disposició final  
Aquesta ordinació entra en vigor l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial del 
Principat d’Andorra. 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
 
 

Sisè.-   Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de 
contractació d’un recital, per al 15 de setembre de l 2016, al Centre de 
Congressos, com a acte central de la Capitalitat Ib eroamericana de la 
Cultura 
 
La cònsol major informa que, amb les modificacions pressupostàries que 
s’acaben d’aprovar, el Comú ha dotat el projecte de la Capitalitat 
Iberoamericana de la Cultura 2016 de 90.000€ més per realitzar dues 
actuacions importants que seran les més significatives i el punt més visible del 
programa d’aquesta Capitalitat, a part de la pròpia cultura d’Andorra com poden 
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ser les falles de Sant Joan. Com a capital iberoamericana que és Andorra la 
Vella, creu que hi ha d’haver dues actuacions de primer nivell. El Comú aposta 
per la qualitat i per l’excel·lència. Per aquest motiu, el Comú vol contractar un 
recital per al 15 de setembre del 2016 a càrrec del tenor Juan Diego FLÓREZ, 
un dels millors tenors del món. Aquest artista és peruà de nacionalitat i per tant 
s’engloba perfectament en el projecte de la Capitalitat. El caixet per contractar 
aquest tenor és de 125.000€, cosa que obliga a aprovar aquesta despesa pel 
Consell de Comú com tota despesa superior als 100.000€. El Comú ja ha dotat 
pressupostàriament aquesta partida amb 90.000€. 50.000€ aniran destinats a 
la contractació del tenor perquè el Comú ha aconseguit 75.000€ de patrocinis 
que ja estan tancats, encara que pendents de la signatura del protocol de 
col·laboració. 
La cònsol major manifesta que aquest acord està condicionat a la signatura 
d’aquests acords de patrocini que ja estan a punt de tancar-se. El Comú preveu 
recuperar uns 40.000€ amb la venda d’entrades. Amb l’arribada d’altres 
patrocinis que s’estan negociant, aquesta actuació no hauria de suposar cap 
despesa per al Comú. Per tot això, proposa la contractació del recital del gran 
tenor Juan Diego FLÓREZ per al 15 de setembre del 2016 per un import de 
50.000€. Tot seguit, passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS demana saber els noms dels patrocinadors. 
 
La cònsol major respon que l’entitat bancària CRÈDIT ANDORRÀ és un 
patrocinador i aporta 30.000€, Andorra Turisme aporta 20.000€ i l’empresa de 
rellotges ROLEX aporta 25.000€. 
D’altra banda, i encara que el caixet no ascendeix a un import tan important i no 
necessita aprovació del Consell de Comú, la cònsol major informa de la 
contractació, per al 30 de setembre, del cantant Raphael, acompanyat de 
l’ONCA, com a acte central de la Capitalitat Iberoamericana de la Cultura 2016. 
El Comú assumeix la contractació del cantant per 40.000€ i la Fundació ONCA 
patrocina l’acte assumint el cost de l’orquestra de l’ONCA. 
Aquestes dues actuacions són culminants del programa de la Capitalitat 
Iberoamericana de la Cultura 2016. 
Finalment, informa també que tindrà lloc una trobada de Ministres d’Educació 
Iberoamericans que es farà durant la primera setmana de setembre d’enguany 
a Andorra la Vella, preparatòria de la Cimera de Caps d’Estat que té lloc 
anyalment i enguany tindrà lloc a Andorra la Vella també. 
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per nou vots a favor i una abstenció. 
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  Setè.-  Informació relativa als acords adoptats en les da rreres 
Juntes de Govern 
 
La cònsol major informa que, segons el Reglament de les actes del Comú 
d'Andorra la Vella, del 26 de març del 1996, i els articles 13.4 i 13.5 de 
l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, totes les actes han estat 
aprovades en Junta de Govern i trameses als consellers amb la deguda 
antelació, per a la seva informació. Les actes de les Juntes de Govern 
corresponen a les sessions celebrades els dies 29 de juny i 6 i 13 de juliol del 
2016. Tot seguit, passa la paraula a l’Hble. Sra. Lídia SAMARRA. 
 
L’Hble. Sra. Lídia SAMARRA sol·licita informació sobre l’acord pres per la Junta 
de Govern del 6 de juliol del 2016 pel qual s’acorda iniciar els tràmits per al 
lloguer de l’edifici situat a l’avinguda Santa Coloma, 90-100, i terreny adjacent 
amb el Sr. Xavier PLANA BREGOLAT. Demana saber quin és l’objectiu del 
Comú d’intentar llogar aquests edifici i terreny. 
 
La cònsol major respon que ho ha volgut fer constar en acta perquè el Comú 
està negociant amb la propietat amb la finalitat de llogar aquest edifici, situat a 
l’avinguda Santa Coloma, on hi havia hagut un projecte per ubicar-hi uns 
cinemes. El Comú està valorant la possibilitat de llogar tot l’edifici i el terreny 
adjacent on s’ubicaria un aparcament. La idea és de realitzar-hi un gran 
projecte per a la capital que encara està en fase d’estudi. La propietat manté 
una bona predisposició, però el Comú està analitzant primer tots els costos del 
que representa aquesta operació i adaptar l’edifici a les necessitats que pugui 
tenir. Espera poder presentar aquest estudi en un mes i valorar el que aquest 
lloguer pot representar-li al Comú. La propietat està esperant una resposta per 
part del Comú en funció de si pot assumir aquest cost. Seria un contracte a 
llarg termini, però a un preu baix perquè el Comú hi ha de fer obra. Tot seguit, 
dóna la paraula a l’Hble. Sra. Lídia SAMARRA. 
 
L’Hble. Sra. Lídia SAMARRA demana informació sobre l’acord pres per la Junta 
de Govern del 6 de juliol del 2016 pel qual s’acorda trametre una carta al 
Govern perquè autoritzi el Comú a cobrir l’espai buit entre el carrer Ciutat de 
Valls i la façana de l’Escola Espanyola de Ciutat de Valls, amb la finalitat de 
construir-hi una zona i una plaça pública enjardinades. 
 
La cònsol major respon que, ahir mateix, va adreçar aquesta carta al Govern 
d’Andorra. Fa aproximadament un mes, els cònsols van visitar les escoles del 
carrer Ciutat de Valls. El Comú d’Andorra la Vella està preocupat per la marxa 
de l’Escola Espanyola del carrer Ciutat de Valls. El Comú no hi pot fer res 
perquè es tracta d’una decisió ja presa, però el Comú ja ha demanat al Govern 
d’Andorra la cessió del pati de l’escola per als caps de setmana i dies festius 
per destinar-lo als infants del carrer Ciutat de Valls, zona molt deficitària 
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d’equipaments. El Comú creu que la zona s’ho mereix. La idea és fer-hi un parc 
a dins que podria ser utilitzat durant les hores lectives per part dels alumnes de 
l’escola i aconseguir que l’Escola d’Andorra la Vella tingui un atractiu i que, 
durant els caps de setmana i dies festius, el podrien fer servir tots els nens de 
la zona.  
D’altra banda, i vista la necessitat d’espais públics a la zona, el Comú va 
constatar un espai buit entre el carrer Ciutat de Valls i l’Escola Espanyola, on a 
sota hi aparcaven cotxes, i ha demanat al Govern d’Andorra la cessió d’aquell 
espai per fer un voladís adossat a l’escola, a l’alçada del primer pis, per 
construir-hi un jardí i un espai de lleure, cosa que necessita aquest carrer. La 
despesa d’aquest equipament aniria a càrrec del Comú i el Govern cediria 
l’espai i ho podria continuar utilitzant per aparcar-hi vehicles. És una gran 
oportunitat per aquell carrer. El Comú hi està treballant i creu que això pot 
donar un canvi important al carrer Ciutat de Valls. 
 
 

Vuitè.- Precs i preguntes 
 
La cònsol major informa que no ha estat presentada, dins el termini establert, 
cap pregunta a realitzar dins d’aquest punt. Per tant, aquest punt queda sense 
efecte. 
 
La cònsol major desitja un bon estiu a tots els assistents. 
 
 
 
Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, s’aixeca la sessió a les 16.50 h. 


